

HALLITUKSEN KOKOUS 5 / vuoden 2022 hallitus

**Aika** keskiviikko 17.8.2022, 17.00

**Paikka** Etäkokous Zoomilla.

**Läsnä:**

Tommi Härkänen

Pekka Pere

Ari Jaakola

Mika Gissler

Jyrki Möttönen

Arvi Tolvanen

Tapani Linnaluoto

Elisa Falck

Paula Bergman

**Poissa:**

Reija Helenius

Johanna Laiho-Kauranne

Tommi Mäklin

**1. Kokouksen avaus**

Kokous avattiin kello 17.10

**2. Laillisuus ja päätösvaltaisuus**

Kokous julistettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.

**3. Työjärjestys**

Työjärjestys hyväksyttiin.

**4. Edellisen kokouksen pöytäkirja**

Edellisen kokouksen ja 2. ylimääräisen jäsenkokouksen pöytäkirjat hyväksyttiin.

**5. Ilmoitusasiat**

Ei ilmoitusasioita.

**6. Jäsenasiat**

Ei uusia jäseniä.

**7. Talousasiat**

Tilillä ei ole tapahtunut kesän aikana muuta kuin Elisan 3. ISLP-laskua. Tiedekirja on tilittäyt n. 310 e Tilastotieteen sanastosta.

Tapani Linnaluoto kertoo, mitä apurahoja olemme anoneet Tilastoseuran 100+ -juhlien järjestämiseen ja kuinka paljon tilillämme on rahaa kys. juhliä varten. Pidettiin tärkeänä, että juhliä varten saadaa rahoitusta.

Jäsenmaksuja ei ole vielä peritty tänä vuonna.

## **8. Tilastolukutaitoprojekti**

Tilastojulistekilpailu 2022-2023 on käynnissä, samoin kuin Best Cooperative-palkintokilpailu. Projektin lehti julkaistaan lähiviikkoina. Projektilla on syyskuussa jäsenistön tapaaminen ICOTS11 -konferenssissa. Lisäksi projekti on verkottunut YK:n UNITAR/GIST-verkoston kanssa.

## **9. Mahdolliset tilastotieteen sanastoon liittyvät asiat**

Uusi tilastosanasto-työryhmä (Pekka Pere sekä professorit Juha Karvanen, Lasse Leskelä ja Esa Läärä) ovat tavanneet 10.8. Työryhmä jatkaa työtään. Tavoite on, että syksyn aikana (vuoden loppuun mennessä) julkaistaan verkkosanasto.

## **10. Tulevat tapahtumat (100+ -vuotisjuhla, syksyn webinaari)**

100+-vuotisjuhlaryhmä on kokoustanut kesän aikana ja kokousta myös 24.8. kello 11-15. Aiheena on mm. tilojen hankkiminen ja sessiot.

Magnus Ehnroothin säätiöltä saatu 7000 euroa juhlien järjestämiseen. Tapani Linnaluoto tarkistaa, että se on meillä vielä käytettävissä, vaikkei juhliä järjestetty määrättynä aikana (koronan vuoksi).

Päätettiin, että yritetään hankkia yrityksiltä sponsoritukea vuosijuhlaa varten. He saavat vastineeksi posterit tilaisuuteen ainakin yhden päivän ajaksi. Vuosikirjassa tullaan luettelemaan kiitoksin, ketkä ovat tukeneet tilaisuutta. Lisäksi he voivat jakaa omaa materiaalia tilaisuudessa.

He voivat halutessaan lähettää tilaisuuteen edustajansa ilman pääsymaksua, esim. esittelemään posteriaan.

Juha Alho on lupautunut organisoimaan syksyn iltapäiväwebinaaria, joka pidetään Maailman tilastopäivänä 20.10. Pekka Pere ottaa häneen yhteyttä, sillä hän on luvannut palata asiaan elokuun alkupuolella.

## **11. Tilastoseuran tavaroiden siirtäminen**

Tommi Mäklin on luvannut, että hänen toimistossaan voi säilyttää jonkin verran tavaroita. Elisa Falck (& Reija Helenius) selvittävät, onko tavaramäärä sellainen, mitä voisi kohtuuden rajoissa säilyttää Tommin toimistolla.

## **12. Verkkosivut**

Tapani on ollut jo yhteydessä Tommi Mäkliniin, joka on luvannut korjata asetusvirheen Tilastoseuran domainin sertifikaatissa. Tapani Linnaluoto on uudelleen yhteydessä Tommi Mäkliniin, että asia järjestyy.

Tilastoseuran verkkosivusto tulisi päivittää wordpress-alustalle ja kääntää sivut englanniksi (/etsiä aiemmat englanninkieliset tekstit). Sovitaan, että tästä työstä

voidaan maksaa rahallinen korvaus. Edetään niin, että Elisa Falck etsii apurahoja tähän tarkoitukseen. Tapani Linnaluoto on yhteydessä Tommi Mäkliniin sivustoa koskien.

### **13. Vuosikirja**

Vuosikirja-työryhmä on kokoontunut. On perustettu Google Drive -kansio, mihin on koottu tämänhetkiset artikkelit. Artikkelit tuotetaan PDF-muotoon arviointia varten. Lisäksi joitain vakio-osuuksia tulee vielä kirjoittaa, kuten puheenjohtajan tervehdys ja sihteerin kommentti.

Tilaisuuksista tulisi vielä tuottaa sisältöä vuosikirjaa varten. Elisa Falck on yhteydessä iltapäiväseminaarien järjestäjiin, ja pyytää heiltä sisältöä seminaareihin liittyen.

Samoin Elisa lähestyy kirjoittajia, jotka ovat luvanneet tuottaa tekstin, mutta jotka eivät ole vielä lähettäneet käsikirjoituksiaan.

Päätettiin, että seuraava vuosikirja tehdään Tommi Härkäsen toimittamalla LaTeX - pohjalla. Varsinaisesta taittajasta ei olla vielä sovittu.

Keskusteltiin, milloin julkaistaan seuraava vuosikirja. Päätettiin, että toimituskunta hakee syyskuun aikana TSV:ltä avustusta seuraavaa vuosikirjaa varten.

### **14. Muut esille tulevat asiat**

Sovitaan, että jäsenmaksukierros pidetään kirjeitse tänä vuonna.

Johanna Laiho-Kauranne on ilmoittanut, ettei kykene ottamaan vastaan tehtävää seuran puheenjohtajana.

Hallitus päätti, että Svante Thilmanille voidaan maksaa 3000 euroa korvauksena seuran historiikin kirjoittamisesta, mikäli muuta apurahaa ei ole kirjoittamista varten saatu. Ehtona on, että hallitus hyväksyy kirjoituksen riittävän laadun.

Pekka Pere kertoi tilastollisen päättelyn valtakunnallisen jatkokurssi -hankkeen etenemisestä. Pekka Pere ja professorit Juha Karvanen ja Lasse Leskelä ovat kokoontuneet ja pohtineet, miten edetä hankkeen kanssa.

Keskustellaan tekijänoikeuksien luovuttamisesta vuosikirjan artikkeleihin liittyvissä asioissa. Sovitaan, että toimituskunta ryhtyy pyytämään kaikilta artikkelinkirjoittajilta kaavakemuodoista lausuntoa, jossa he toteavat, että luovuttavat tekijänoikeudet seuralle.

Pekka Pere ja Biostatistiikan seuran hallitus ovat tavanneet kesällä. Aiheena oli tilastollisen päättelyn valtakunnallinen jatkokurssi -hanke. Seurat ovat lähdössä yhteistyössä edistämään hanketta. Biostatistiikan seuran puheenjohtaja Sami Hokkanen toivoi samalla, että seurojen yhteistyötä voitaisiin jatkaa aiempaan tapaan järjestämällä tapahtuma nuorille jatkokoulutettaville ja tilastotieteilijöille. Nyt

olisi Tilastoseuran vuoro organisoida tapaaminen; Biostatistiikan seura voisi kustantaa kahvitarjoilun. Päätettiin, että Jyrki Möttönen, Pekka Pere ja Ari Jaakola kysyvät 24.8. tilaa Helsingin yliopistolta samalla kun he kysyvät tilaa 100+-juhilen järjestämiseksi 2023. Tapani Linnaluoto kysyy, voisiko Tommi Mäklin organisoida tilaisuuden.

#### **15. Seuraavan kokouksen ajankohta**

Seuraava kokous pidetään torstaina 15.9. kello 17.00.

#### **16. Kokouksen päättäminen**

Kokous todetaan päättyneeksi kello 19.32.